
               Gostynin, 20 lipca 2016r.  
      
 
       Pan/i 
 

       ……………………………………….. 
 
 
 Zapraszam na XXII Sesję Rady Gminy Gostynin, która odbędzie się w dniu  

29 lipca 2016r. o godz. 9.00 w sali posiedzeń Urzędu Gminy Gostynin. 

 

Porządek obrad; 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

 - wnioski do porządku obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: wykupu działek nr: 70/2, 359/71, 71, 358/72 i 72 o pow. łącznej 

0,4698 ha położonych na terenie wsi Strzałki gm. Gostynin z przeznaczeniem na publiczną 

drogę gminną. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: przekazania w dzierżawę na okres 5 lat niezabudowanej 

nieruchomości stanowiącej działki nr 6/2 i 6/4 o łączne pow. 0,4642 ha we wsi Gaśno gm. 

Gostynin. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na 

realizację zadania „Przebudowa skrzyżowania w miejscowości Solec”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na 

realizację zadania dotyczącego przebudowy odcinka drogi powiatowej nr 1404W granica 

województwa – Zuzinów – Krzywie – Górki w miejscowości Górki Drugie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działki nr ewid. 202/8 położonej we wsi Białe gmina Gostynin. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: przystąpienia do sporządzenia zmiany „Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obejmującego obszar części wsi Miałkówek, Lucień, 

Kazimierzów” zatwierdzonego Uchwałą Nr 301/XLVI/2006 Rady Gminy Gostynin z dnia 27 

października 2006r. dla działki nr ewid. 101 w m. Miałkówek, gm. Gostynin. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 84/XVII/2015 z dnia 29 grudnia 2015r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2016 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie: zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na sfinansowanie 

planowanego deficytu budżetu. 

13. Przedstawienie wyników kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w zakresie 



dotacji podmiotowej udzielonej Gminnemu Centrum Kultury i Tradycji Wsi Gminy Gostynin w 

Białem za rok 2015. 

14. Przedstawienie wyników kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w zakresie 

realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Zespół Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Solcu – 

ogrodzenie boiska szkolnego i uzupełnienie bieżni, wykonanie placu zabaw” od projektu 

przez przetarg, wykonanie do rozliczenia. 

15. Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

16.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

17.  Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji. 

18.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

19.  Zakończenie obrad Sesji.  

 

 

       Przewodniczący Rady Gminy   

               Tomasz Bronisław Lewandowski 

         
 

Na podstawie art.25 ust.1 pkt 3 ustawy z 8 marca1990r. o samorządzie gminnym (tekst jedn. Dz. U. z 2016r., poz. 446) pracodawca 
obowiązany jest zwolnić radnego od pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach organów gminy. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Protokół 

z obrad XXII Sesji Rady Gminy Gostynin, 

z dnia 29 lipca 2016r. 

 

 

 

 

Stan Rady Gminy  - 15 radnych 

Obecnych  - 14 radnych  

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 

 

 

W sesji udział wzięli: 

1.Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

2.Z-ca Wójta Gminy – Andrzej Szyszka 

3. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

4. Skarbnik Gminy – Partycja Rosa 

5. Prawnik - Konrad Wypych 

6. Kierownik RRiG - Bożena Durma 

7. Kierownik SO – Krzysztof Czerwiński 

8. Prezes ZK – Paweł Czarnecki 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Otwarcia sesji o godz. 9.00 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 

Lewandowski. Powitał Radnych, Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, 

Prezesa ZK, Kierowników Referatów Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, 

Prawnika, Sołtysów oraz media i wszystkich obecnych.  

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 

 

Radny Piotr Piotrowski: w imieniu Klubu wnoszę o zdjęcie z porządku obrad sesji punktu 10 i 11 

oraz punktu 12 i 4. Zaproponowane zmiany do uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Gostynin i w uchwale budżetowej Gminy Gostynin na 2016r., są nieuzasadnione 

i nieracjonalne. W szczególności zmiana istniejących i wprowadzonych nowych zadań 

inwestycyjnych. Nie została przeprowadzona konsultacja z Radą i nie wynika to z wcześniejszych 

zapowiedzi Wójta. Oczekujemy przedstawienia nowych propozycji zmian uwzględnionych 

propozycji Rady. 

Wójt: niektóre zmiany w budżecie są konieczne do przeprowadzenia, zadania inwestycyjne można 

zdjąć, ale są też inne zmiany  są inne zmiany, m.in. zdjęcie subwencji oświatowej, są też środki 

przyznane na fundusze sołeckie. Wstrzyma to też oczywiście sprawę Solca, Górek Drugich. Także 

naprawdę proszę jeszcze raz przemyśleć. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: myślę, że o kilka dni nie zrobi to 

różnicy, bo musimy usiąść do rozmów i wypracować. 

Wójt: wstrzymujemy dotację dla Solca, sprawę Górek, wszystko zostanie zatrzymane.  

Radny Piotr Piotrowski: po prostu Panie Wójcie usiądziemy jeszcze raz w przeciągu tygodnia i 

wnioski tutaj Radnych, za tydzień powołamy nową sesję, także.. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: tak myślę. 

Skarbnik Gminy Gostynin Patrycja Rosa: ja jeszcze bym poprosiła wtedy, ewentualnie o zdjęcie 

punktu 12 uchwały w sprawie pożyczki, jeżeli zdejmujemy z porządku obrad uchwałę zmieniającą 

budżet, no to też niezasadne będzie podjęcie uchwały też w sprawie pożyczki. 

 



Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: ale była wymieniona. 

Radny Piotr Piotrowski: tak była wymieniona nr 10, 11, 4 i 12. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: aha, to przepraszam, bo nie słyszałam. Tylko taka jeszcze jedna 

uwaga, bo mamy koniec miesiąca i dlatego też ta sesja jest robiona na koniec miesiąca, bo mamy 

też w uchwale zmieniającej budżet zmiany, które są konieczne do dokonania w budżecie, tj. tak 

właśnie jak Pan Wójt wspomniał decyzja Ministerstwa Finansów, co od obciętej subwencji, to są 

decyzje Wojewody Mazowieckiego, co do wprowadzenia środków na wypłatę dodatków 

energetycznych,  realizacja karty dużej rodziny. To są decyzje konieczne do podjęcia praktycznie w 

dniu dzisiejszym. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: na pewno usiądziemy do rozmów 

jak najszybciej. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: jak będzie problemem, to przesunięcie, to dalej od sierpnia, chyba, 

że byśmy spotkali się jeszcze w lipcu. 

Radni wniosek przyjęli 9 głosami za, 3 przeciw i 2 wstrzymującymi się. 

Wójt: w taki sposób, ta sesja staje się bezprzedmiotowa. 

Radny Szymon Szczypawka: Panie Przewodniczący, oczywiście dyskutować zawsze można, a 

nawet trzeba, wtedy, kiedy ku temu jest czas i miejsce. Wczoraj odbyła się komisja budżetu i było 

miejsce ku temu, żeby porozmawiać, ja nie mówię, że to musi w takiej formie przejść, ale dlaczego 

nie rozmawialiśmy wczoraj. Przecież rzeczywiście dzisiaj, po tym co powiedziała Pani Skarbnik, 

Pan Wójt, to rzeczywiście ta sesja staje się bezzasadna.  

Radny Marek Balcerzak: ja tutaj do Pana Radnego się odniosę, rozmawialiśmy. Mieliśmy dwa 

spotkania z Panem Wójtem, z tych spotkań nic nie wyniknęło, wręcz przeciwnie, jeszcze wyszło 

gorzej, tak jakby ktoś Radnym robił na złość. To Rada bierze odpowiedzialność za ustanawianie 

budżetu. Wiele jest nieporozumień i wiele niedomówień. Ja chciałbym chociażby zadać pytanie, kto 

podjął decyzję z jakich pieniędzy będzie wykonywane boisko w Zwoleniu? To też się powinno 

chybka kiedyś raczej powiedzieć, a nie, żebym ja się dowiadywał.. 

Radna Jolanta Sulma: w Zwoleniu? Chyba w Solcu. 

Radny Marek Balcerzak: no jeżeli nie wiecie, to ja mówię, robione jest boisko w Zwoleniu. 

Uważam, że takie informacje  należą się Radzie, Panie Wójcie. Dlatego Pan się nie dziwi, że 

przychodzą takie momenty, jak dzisiaj.  

Wójt: boisko w Zwoleniu jest robione ze środków bieżących szkoły podstawowej w Zwoleniu.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: zrezygnowała szkoła z remontu, miała środki zabezpieczone w 

uchwale budżetowej, w której Państwo przeznaczacie 11tys. zł w każdej szkole na remonty. 

Powiedział, że takich remontów Dyrektor w tym roku nie będzie przeprowadzał, wiec ze swojego 

budżetu, z budżetu szkoły. 

Radny Szymon Szczypawka: ze środków własnych szkoły. 

Radny Marek Balcerzak: ale taka informacja, też uważam, się należy. Radzie. 

Radny Szymon Szczypawka: no tak, ale wczoraj była komisja budżetu, trzeba było przyjść i 

rozmawiać. Kolega mówi, że rozmawialiście dwa razy, no gdzie rozmawialiście? Na korytarzu? Na 

parkingu? 

Radny Marek Balcerzak: u Pana Wójta. 

Wójt: każdego remontu w szkołach chyba nie będziemy uzgadniać. 

Radny Szymon Szczypawka: tu jest miejsce do rozmowy, nie u Pana Wójta. 

Radna Jolanta Sulma: ja chciałabym się wypowiedzieć, w związku, z tym, że nie przeszedł ten 

wniosek, to ja bym prosiła, bo tam był punkt, który dotyczy wody w miejscowości Halinów i to dla 

mnie jest bardzo ważne i dla moich mieszkańców oczywiście, którzy czekają tyle lat i prosiłabym 

Państwa Radnych, żebyście jeszcze raz do tego podeszli. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: tak, jak powiedział Pan 

Przewodniczący Klubu, musimy bardzo szybko usiąść teraz do rozmów i rozmawiać. 

Radna Jolanta Sulma: także bardzo proszę. I chciałabym, żeby Pan też udzielił głosu moim 

mieszkańcom, tutaj rozżalonym i proszącym tak? 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: w odpowiednim momencie, 



oczywiście tak. 

Radny Jerzy Węglewski: tutaj jedna uwaga, bo tutaj jest mowa, że trzeba usiąść i rozmawiać Panie 

Przewodniczący, zgadzam się, tylko trzeba rozmawiać z Radą, a nie Klub tylko, cała Rada ma 

rozmawiać, a nie Klub sobie ustala ma 9 Radnych, a reszta Radnych o niczym nie wie i dowiaduje 

się na sesji o wszelkich zmianach. Bo to jest po raz kolejny taka zmiana wprowadzana podczas sesji 

i to jest dla mnie dziwne. 

Radni porządek po zmianach przyjęli 9 głosami za, 4 przeciw i 1 wstrzymującym się. 

 

Do punktu 2-go.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radna Jolanta Sulma zgłosiła 2 interpelacje: 

1. Ja chciałam zgłosić, wczoraj na komisji zgłaszałam już, że Pan były Radny, Pan Leszek Woźniak 

zgłosił, że jest zanieczyszczona woda w Anielinie i prosił, żeby sprawdzić to i upilnować i jemu na 

piśmie i oczywiście mi też dla mieszkańców jest potrzebne, jakość wody i co w dalszym tym 

temacie Państwo zrobiliście, żeby woda była lepsza.  

2. Mam prośbę ogromną, żeby gmina pomogła mi, bo Pan Wójt już wie, i Państwo wszyscy, że 

fundusze sołeckie ze wsi Kiełpieniec, Skoki, Feliksów, Mniszek i Stanisławów Skrzański, pragną 

się połączyć, były już rozmowy z mieszkańcami ze Starostwem w sprawie zrobienia drogi 

asfaltowej, żeby połączyć wsie, ponieważ tam jest pół asfaltu, pół drogi, pół wsi ma tylko drogę, 

więc prosiłabym, żebyście Państwo mi dopomogli, ponieważ to jest sprawa, która toczy się już od 

stycznia i kończy się, już jest drugi fundusz, był przeznaczony już drugi fundusz. Wsie czekają, co 

zrobić, ja jestem w konsternacji bardzo proszę w imieniu sołtysów i mieszkańców, żebyście mi 

Państwo dopomogli takie porozumienie z powiatem stworzyć i zrobić tę drogę. Bardzo proszę, i co 

mi Państwo proponujecie, co dalej?  

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: a o którą drogę chodzi? 

Radna Jolanta Sulma: w Stanisławowie Skrzańskim, to już jest naprawdę bardzo długo i naprawdę 

wstyd mieszkańców, tym bardziej, że Pan Starosta, powiedział że będzie to priorytetowa sprawa i 

tutaj jego słowa przytaczam, że jeśli fundusze sołeckie i mieszkańcy chcą pomóc, to oni też zrobią 

wszystko, żeby tę drogę zrobić. Także prosiłabym też, żeby gmina mi dopomogła w tym 

porozumieniu. 

 

Radna Mariola Dan-Liberadzka zgłosiła 3 interpelacje: 

1. Ja bym poprosiła o równanie dróg na moim terenie, to może nie są jakieś tam duże sprawy, ale 

chociaż trochę przerównać te drogi, ze względu na to, że po zimie, jeszcze nie były robione. 

2. Prosiłaby o wycinkę traw i gałęzi przy drodze dawnej naszej „60-tce” gminnej, a teraz 

wojewódzkiej tej drodze. 

3. Jeszcze jedna sprawa odnośnie zjazdu z drogi tej „60-tki” dawnej, dojeżdżając do ronda, jak się 

dojeżdża do sklepu w Stefanowie, tam jest ze 30m od tego zjazdu, jest taka dziura w asfalcie, to jest 

nie gminna droga, teraz chyba pod krajówkę to podlega, ale bym prosiła, żeby albo to zrobić, albo 

zgłosić, żeby to zrobili, bo tam za chwile się zacznie rok szkolny, dużo rodziców jeździ z dziećmi i 

żeby nie doszło do uszkodzenia komuś samochodu, bo ta dziura jest praktycznie na środku. 

 

Radny Stanisław Wasiński zgłosił 2 interpelacje: 

1. Panie Wójcie ja bym chciał zgłosić drogę Polesie, tą poprzeczną, tam są straszne dziur, trzeba to 

jakoś poratować,  bo ludzie naprawdę bardzo narzekają. 

2. Druga sprawa odnośnie tego nowo zalanego asfaltu, niech oni przyjadą i to dokończą, bo te 

pobocza, tak jak rozepchnęli, tą ziemię, tak wszystko leży. W ogóle zrobili, w sumie to pobocze, 

gdzie się osypuje ziemia z pola i po prostu, trzeba byłoby to po prostu skończyć, za takie pieniądze, 

które oni wzięli, to naprawdę to jest. I  łączenia jeszcze tych asfaltów, co były robione też niech 

poprawią, bo już się powyrywały takie dziury, że szkoda gadać. 

 



Radna Ewa Michalska zgłosiła 2 interpelacje: 

1. Chciałam zgłosić tablicę informacyjną, o które proszę w miejscowości Wrząca, jedne 

kierunkowe do zabudowań i druga ograniczony tonaż na tych naszych drogach, na tej drodze, która 

została zrobiona. W innych miejscowościach widzę, że te tonaże są ograniczone do 12t, tam 

niestety nie ma, z resztą już wcześniej mówiłam, że jest konieczność. 

2. Prosiłabym bardzo o zamontowanie lampy, która została poprzednio zrobiona nie w tym miejscu, 

co należy, żeby ją przeniesiono, bo potem przyjdzie jesień i będzie zapomniane. 

 

Do punktu 3-go. 

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin przedstawił Wójt Gminy Edmund Zieliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Radny Marek Balcerzak: chciałbym podkreślić, iż fakt otrzymania dofinansowania w wysokości 

ponad 640tys. zł, szczególnie cieszy to mnie, dlatego, że ja jak najbardziej zabiegałem o 

wybudowanie tej drogi i cieszę się z tego. Zawsze uważałem, że ta droga jest istotna i że ona może 

otrzymać dofinansowanie, pomimo tego, że do tej pory mówiono, że takich dróg nie ma i tutaj 

muszę zauważyć jedną rzecz, gdyby nie poparcie ówczesnego Klubu Radnych, który działał, tej 

drogi by nie było i tych pieniędzy byśmy dzisiaj nie mieli. Także, ja się serdecznie z tego cieszę, że 

taka kwota wpłynęła, jest to jedyne chyba dofinansowanie tego typu, które gmina otrzymała w 

swojej karierze, nie licząc funduszy przedakcesyjnych tzw. „SAPARD-u”, gdzie udało się wtedy 

trzy drogi wybudować i od tamtej pory takiego przypadku nie było. To jest pierwsza droga z tak 

dużym dofinansowaniem. 

 

Do punktu 4-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: przekazania w dzierżawę na okres 5 lat niezabudowanej nieruchomości stanowiącej działki 

nr 6/2 i 6/4 o łączne pow. 0,4642 ha we wsi Gaśno gm. Gostynin. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 121/XXII/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 5-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na realizację zadania 

„Przebudowa skrzyżowania w miejscowości Solec”. 

Wójt: Panie Przewodniczący nie wiem, czy jest sens procedowania tej uchwały i kolejnego punktu, 

ponieważ nie ma zabezpieczonych środków. Uchwałę podejmiemy bez zabezpieczenia środków? 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: środki są zaplanowane. 

Wójt: zupełnie pod inną nazwą, pod innym zakresem. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: ale z budżetu na ten moment ich 

nie zdejmujemy. 

Radny Marek Balcerzak: ja myślę, że realizacja będzie po zabezpieczeniu środków, że te uchwały 

można podjąć. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: moim zdaniem nie, bo uchwała dotyczy udzielenia pomocy 

finansowej, więc w tej chwili podejmujemy uchwałę odnośnie udzielenia pomocy, udzielamy nie 

mając zabezpieczonych środków w budżecie. W mojej ocenie te uchwały nie mają racji bytu, 

dlatego, że podstawą udzielenia pomocy finansowej jest zabezpieczenie środków. W momencie 

kiedy decydowaliśmy się na uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi 

gostynińskiemu w ubiegłym roku, tak, od razu zabezpieczaliśmy środki w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej na rok 2016 i w uchwale budżetowej. W tym momencie, jeżeli zmienia się zupełnie 

zakres zadania, mimo, że na Solec mamy zabezpieczone środki w budżecie, ale na zadanie w innym 

zakresie, my uchylamy uchwałę, która była wcześniej podjęta, więc automatycznie ta zmiana 

powinna mieć odzwierciedlenie w uchwale budżetowej. I tak samo dotyczy, nie tej samej sytuacji, 



dotyczy droga powiatowa Zuzinów - Krzywie – Górki w miejscowości Górki Drugie. Również 

udzielenie pomocy finansowej bez pokrycia środków, jest bezzasadne w mojej ocenie. Ewentualnie 

jest taka propozycja, żeby przyjąć tylko niektóre pozycje w uchwale budżetowej, na te, na które 

Państwo wyrażacie zgodę, tak? Wtedy moglibyśmy też przyjąć dotację i zmiany narzucone przez 

Ministerstwo Finansów. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Pani Skarbnik, no jest porządek, 

tak, dzisiejszych obrad i ta uchwała została w tym punkcie umieszczona to, do spraw budżetu, 

gdyby był w porządku obrad byśmy jeszcze doszli i wtedy by też mogłyby być różne wnioski, co do 

całego budżetu, więc ja nie widzę tutaj przeszkód, żeby tą uchwałę na ten moment przyjąć. A Pan 

Mecenas? 

Prawnik Konrad Wypych: ja w kwestiach czysto finansowych, no to trudno mi się ustosunkować na 

takim poziomie fachowości jak Pani Skarbnik, natomiast chciałem zwrócić uwagę, że ta sytuacja 

udzielenia pomocy finansowej powiatowi, jest o tyle nietypowa, że oprócz samej uchwały 

potrzebna jest też jeszcze umowa. I dopiero ta umowa jest tak naprawdę dokumentem 

pozwalającym na dokonanie transferu środków finansowych. Także w mojej ocenie chyba nie ma 

jednak przeszkód, żeby przyjąć tą uchwałę, natomiast oczywiście, ona nie będzie mogła być 

wykonana. Wójt nie będzie mógł zawrzeć umowy z Powiatem, bo nie będzie zabezpieczonych 

środków, a umowa już rzeczywiście rodzi wtedy zobowiązanie przekazania tych środków. Pytanie, 

tylko, czy jest sens z punku widzenia logicznego podejmować uchwałę w sytuacji, gdy wiadomo, że 

ona na tą chwilę nie może być wykonana. Ale formalno-prawnie przeszkód nie ma, bo i tak musi 

być umowa. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: i to jest najważniejsze, chodzi tutaj 

o formalno-prawną stronę i też jestem zdania, że możemy tą uchwałę przyjąć. 

Radny Marek Balcerzak: gdyby ta uwaga była zgłoszona do porządku, natomiast w tym momencie, 

ja uważam, że trzeba tą uchwałę przegłosować. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja powiem tylko tak, przepraszam, że nie zgłosiłam do porządku, 

ponieważ nie znałam Państwa zamiaru, że będziecie Państwo zdejmować wszystkie uchwały 

dotyczące budżetu, więc jak gdyby tutaj, dlatego się do tego nie odniosłam wcześniej. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 122/XXII/2016 została przyjęta 12 głosami za i 2 wstrzymującymi się i stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 6-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na realizację zadania 

dotyczącego przebudowy odcinka drogi powiatowej nr 1404W granica województwa – Zuzinów – 

Krzywie – Górki w miejscowości Górki Drugie. 

Radny Jerzy Węglewski: czy są środki w budżecie? Takiej inwestycji nie mamy w budżecie. Tego 

nie mamy w budżecie, mamy na drogę gminną. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: ale to jest na razie deklaracja, a w 

budżecie będą usankcjonowane. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja też tego nie widzę, ale.. 

Radny Jerzy Węglewski: tego już zupełnie nie rozumie, na Solce to było przeznaczone, jakaś kwota 

była zapisana w budżecie, a tutaj to była.. może oficjalnie zabiorę głos, Szanowni Państwo, 

mieliśmy zapisane w budżecie 115tys. zł na drogę gminną w tej miejscowości. Po pół roku okazało 

się, że to nie jest droga gminna, nasza jednak, a jest to droga powiatowa. Także tutaj zastanawia stan 

wiedzy, na temat, czyje drogi, czyje są, czy gminy, czy powiatu.  To już nie pierwszy przypadek, z 

którym się spotykam, że dokładnie Władze nie wiedzą, która droga jest czyja, czyli czy to jest droga 

gminna, czy powiatowa. My żeśmy przeznaczyli środki w budżecie, one były przeznaczone na 

drogę gminną, teraz okazało się, że jest to droga powiatowa. Jest decyzja, próba przekazania 

środków na kolejną drogę powiatową. Nie wiem czy gminę Gostynin stać, żeby tak finansować 

powiat, dofinansowywać, kiedy na naszych drogach gminnych są takie problemy, o których 



Państwo Sołtysi i wszyscy Radni na każdej sesji mówią, że nie ma na równiarkę, nie ma obcięcie 

gałęzi, a my 200tys. zł sobie przekażemy na dotację dla Powiatu. Dla mnie jest to bardzo dziwne i 

ja jestem przeciwny takim poczynaniom. 

Wójt: jeżeli chodzi o naszą wiedzę, to oczywiście wiedzę posiedliśmy bardzo wcześnie i tam droga 

gminna jest. W momencie tworzenia powiatów i ustalania dróg powiatowych, po prostu zostało to 

niedopatrzone przez służby Wojewody. Działka 128, wówczas zwarta jedna działka, została 

podzielona na działki 128/1 i 128/2, gdzie działka 128/1 miała stanowić kategorię drogi 

powiatowej, 128/2 kategorią drogi gminnej. Działka 128/2 stanowiąca drogę wewnętrzną była przez 

gminę, przez szereg lat utrzymywana. Dopiero wyszło to przy okazji, gdy chcieliśmy zrobić 

zamianę tych ewentualnie dróg z powiatem, wyszło, ze te zapisy przez Wojewodę zostały 

niedopatrzone. Dlaczego to trwało tyle miesięcy? Powiat zobligował się, że dokona sprostowania, 

na wniosek powiatu, Wojewoda dokona wszystkich tych sprostowań i ta droga otrzyma kategorię 

drogi gminnej. Natomiast, niestety służby Wojewody mają swój czas, którego dużo im nie zostało. 

Dlatego chcąc wyjść naprzeciw mieszkańcom, na ich wszelkich potrzeb, uznaliśmy że w formie 

dotacji można to robić, a sytuację się wyprostuje w przeciągu pół roku może roku. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: to dla naszych mieszkańców, bo tu 

nie do końca chodzi o drogę powiatową, czy gminną, tylko o naszych mieszkańców. 

Radny Jerzy Węglewski: tylko inni mieszkańcy też czekają na drogi. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 123/XXII/2016 została przyjęta 11 głosami za i 3 wstrzymującymi się i stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 7-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki nr ewid. 

202/8 położonej we wsi Białe gmina Gostynin. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 124/XXII/2016 została przyjęta 13 głosami za i 1 wstrzymującym się i stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 8-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: przystąpienia do sporządzenia zmiany „Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obejmującego obszar części wsi Miałkówek, Lucień, Kazimierzów” zatwierdzonego 

Uchwałą Nr 301/XLVI/2006 Rady Gminy Gostynin z dnia 27 października 2006r. dla działki nr 

ewid. 101 w m. Miałkówek, gm. Gostynin. 

Wójt: Szanowni Państwo, jeżeli przystępujemy do zmiany tego planu zagospodarowania 

przestrzennego na wniosek właściciela działki nr 101 i na jego koszt. Podpisana zostanie umowa z  

Panią Krymową, która będzie dokonywała zmiany i właścicielem działki. Właściciel działki 

zobowiąże się ponieść wszystkie koszty związane z tą zmianą. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 125/XXII/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 9-go. 

Przedstawienie wyników kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w zakresie dotacji 

podmiotowej udzielonej Gminnemu Centrum Kultury i Tradycji Wsi Gminy Gostynin w Białem za 

rok 2015. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał protokół pokontrolny 

Komisji Rewizyjnej dotyczący dotacji podmiotowej udzielonej Gminnemu Centrum Kultury i 

Tradycji Wsi Gminy Gostynin w Białem za rok 2015. Protokół Komisji stanowi załącznik do 

protokołu. 

Radna Ewa Michalska: Komisja Rewizyjna zbadała, jest wniosek Komisji, jeśli chodzi o zakup 



sceny, myśmy w poprzedniej kadencji kupowali scenę do GCK. Nie wiem, pewnie jest za mała, ta 

scena, ale była kupiona, ale była kupiona ze środków, także tutaj wniosek, jeżeli wydajemy jakieś 

takie nieznaczące pieniądze, a teraz wniosek jest, w zależności od tego, jaki będzie koszt, tej sceny, 

bo jeżeli koszt będzie przewyższał pozyskiwanie, tylko zapłaty, na jakąś jedną okoliczność, no to 

chyba to jest bezcelowe. No, ale tutaj Komisja, nie polemizuje z Komisją Rewizyjną, jeśli tak 

uważała. 

Radny Marek Balcerzak: jeżeli mogę coś powiedzieć, tutaj są dwie imprezy, gdzie ta scena była 

wykorzystywana. 

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska: trzy. 

Radny Marek Balcerzak: Dzień Dziecka, Plener u Wójta i Dożynki, przepraszam trzy. Natomiast ja 

prosiłbym, żeby też wziąć pod uwagę, koszty utrzymania i rozłożenia, żeby to było 

przeanalizowane. Myślę, że ktoś to liczył, jeżeli to rzeczywiście ma to sens, jestem jak najbardziej 

za. Natomiast chciałbym jeszcze jedną rzecz powiedzieć, bo wielokrotnie mówi się, jakie 

uroczystości, tutaj nawet w gronie Rady, jakie uroczystości są priorytetem, jakie nie. Tutaj pozwolę 

sobie zauważyć, że chyba najbardziej, najobszerniejszą imprezą są Dożynki. Natomiast z tego tutaj  

protokołu Komisji wynika, że koszt przeprowadzenia Dożynek, wcale nie jest, aż taki duży w 

stosunku do innych imprez. Także ja uważam, że Dożynki powinny się odbywać i zapytam Pana 

Wójta, czy została podjęta już decyzja o Dożynkach w roku bieżącym i ewentualnie przekazanie 

takiej informacji. 

Wójt: jeśli chodzi o zakup sceny to na pewno będą to nie małe pieniądze, oczywiście jeśli ma to być 

scena pewnych rozmiarów, profesjonalna, taka stacjonarna, później jej rozłożenie, to też są koszty, 

nie rozłożymy tego pracownikami urzędu, więc trzeba byłoby to zlecić na zewnątrz. 

Radny Marek Balcerzak: obsługa sprzętu nagłaśniającego. 

Wójt: właśnie, obsługa nagłośnienia, więc myślę, że to jest dosyć skomplikowane, bo koszt 

rozłożenia z tego co wiem, gdy była planowana powiatowa impreza, związana z turniejem tańca. 

Powiat musiał zobligować miasto, do zapewnienia tej sceny, wówczas wycofano się z tego, bo 

Miasto oceniło koszt na 4tys. zł za rozłożenie. My oczywiście tutaj korzystamy raz w roku z tej 

dużej stacjonarnej sceny, natomiast na pozostałe uroczystości korzystamy ze sceny mobilnej, która 

jest na kołach. Ją jest łatwiej rozłożyć. Koszt rozłożenia i koszt wynajęcia takiej sceny jest 

mniejszy, w porównaniu do takiej profesjonalnej sceny stacjonarnej.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja chciałam tylko jeszcze dodać, że to jest niepełny koszt Dożynek, 

dlatego, że część wydatków jest finansowana z budżetu gminy Gostynin. Także to jest tylko część 

środków GCK. Natomiast również w 2015 roku gmina Gostynin też poniosła koszty związane z 

organizacją Dożynek. A, co do roku 2016, to w budżecie gminy Gostynin na ten moment nie ma 

zabezpieczonych środków na ten cel. 

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska: w odniesieniu do słów Pani Radnej Michalskiej, bardzo mnie 

zainteresowały słowa, że w ubiegłej kadencji zakupiono scenę dla GCK. To chyba nie dla naszego?  

Radna Ewa Michalska: no przecież był zakup sceny przecież? 

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska: no, ja nic na ten temat nie wiem.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: była zakupiona podłoga. 

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska: scena to zupełnie coś innego Pani Radna. Jeszcze powiem, 

że jeżeli chodzi o, jak Państwo tutaj uważają, że zakup sceny, owszem, tak jak tutaj Pan Wójt 

powiedział, rozstawienie samo sceny, muszą być osoby, posiadające odpowiednie przeszkolenia, 

certyfikaty, które do tego się nadają. Musi tam być odpowiednie bezpieczeństwo, żeby się coś nie 

wydarzyło. A jeśli chodzi o nagłośnienie, no to już w ogóle, musi być osoba bardzo biegła w tych 

sprawach, żeby nagłośnić Gale Operowo-Operetkową, no to ktoś taki z marszu tego nie zrobi, czy 

żeby nagłośnić nawet taki zespół bardziej profesjonalny na Dożynkach, nie ma szans. Samo 

nagłośnienie, Państwo na pewno, nie wiem, może się orientowaliście, ale to są ogromne koszty. 

Jeszcze chcę powiedzieć, że tutaj były pieniądze z GCK na Dożynki, były pieniądze jakieś z gminy 

Gostynin, ale też sporo pieniędzy było od sponsorów. To nie ma tak, że 25tys. zł , to jest kwota cała, 

która wynosiła nas i to są koszty dożynkowe, nie, to jest o wiele większa kwota. 

 



 

Do punktu 10-go. 

Przedstawienie wyników kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w zakresie realizacji 

zadania inwestycyjnego pn. „Zespół Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Solcu – ogrodzenie 

boiska szkolnego i uzupełnienie bieżni, wykonanie placu zabaw” od projektu przez przetarg, 

wykonanie do rozliczenia. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał protokół pokontrolny 

Komisji Rewizyjnej dotyczący realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Zespół Szkoły Podstawowej i 

Gimnazjum w Solcu – ogrodzenie boiska szkolnego i uzupełnienie bieżni, wykonanie placu zabaw” 

od projektu przez przetarg, wykonanie do rozliczenia. Protokół Komisji stanowi załącznik do 

protokołu. 

Wójt: jeśli chodzi o nawierzchnię boiska do piłki nożnej ona została wykonana 2008r., czyli ta płyta 

ma już 8 lat, gdyby ona na bieżąco, corocznie była prawidłowo konserwowana, utrzymywana ta 

nawierzchnia ta by nie wyglądała. Tak samo jeśli chodzi o boisko do piłki siatkowej i koszykowej, 

też Dyrektor szkoły dysponuje środkami na drobne remonty i trzeba na bieżąco o płytę dbać. Jest to 

przekazane w zarząd Dyrektorowi szkoły i to po stronie Dyrektora szkoły jest ruch, corocznie, żeby 

płytę prawidłowo konserwować, prawidłowo o nią dbać i myślę, że taki stan rzeczy nie maiłby 

miejsca. Fakt jest faktem, potwierdza, że jeśli chodzi o ten materiał, który został użyty na bieżnie, 

był nietrafiony, to jest faktycznie, miało to zupełnie inaczej wyglądać, ale też, tak jak mówię, w 

zakresie była tylko wyrównanie i naprawa tej bieżni, a zastała ona wymieniona w całości. 

Zastanowimy się, jak z tego wybrnąć. Jeśli chodzi o zamontowanie tego zjazdu linowego, zbyt małe 

stopy betonowe zostały wylane, i to spowodowało, to jest dość długi zjazd, osoba o wadzie 60-70 

kg to są potężne naprężenia, i te stopy fundamentowe pod te zjazdy były zbyt małe i zostały 

naruszone. Pracownikami robót publicznych odsłonimy te stopy, na nowo stopy zostaną zalane, o 

większych wymiarach, żeby w przyszłości się takie coś nie zdarzyło. 

Radny Stanisław Osmałek: Szanowni Państwo, ja się tylko chcę odnieść do płyty boiska, 

oglądaliśmy zdjęcia, gdzie cała płyta boiska była zalana wodą. Jeżeli ktokolwiek ma jakiekolwiek 

pojęcie, po usunięciu wody, woda sama żłobi, doły, dziury, górki i utrzymanie tego boiska po 

zalaniu, jest raczej trudne. Trzeba byłoby z powrotem to poprawić. 

Radny Jerzy Węglewski: Szanowni Państwo, chce się odnieść całościowo do tego tematu i w ogóle 

do kontroli Komisji Rewizyjnej tego boiska. W poprzedniej kadencji byłem członkiem Komisji 

Rewizyjnej i na wniosek Radnej Pani Ewy Michalskiej, Rada przegłosowała, również 

zajmowaliśmy się tą samą sprawą, badaliśmy to boisko, pod kontem właśnie projektu, wykonania, 

tam były również pewne stwierdzenia i wnioski. Ten protokół jest można sięgnąć do niego.  

Komisja Rewizyjna, która po kolejnych 4, czy 5 latach w następnej kadencji, czyli obecnej, bada to 

boisko, nie wiem, czy był sens w ogóle zajmować się tym, bo według mnie i z protokołu to wynika, 

że Komisja w większości przypadków nie jest w stanie stwierdzić, co jest przyczyną obecnego 

stanu tego boiska, po 8, czy 7 latach użytkowania. Z resztą w protokole jest napisane, że Komisja 

nie potrafi się odnieść, co jest przyczyną takiego stanu. Czyli Komisja, no nie wiem, a była w ogóle 

Komisja na tym boisku, teraz? 

Radny Zbigniew Osmałek: dwukrotnie. 

Radny Jerzy Węglewski: my też byliśmy i rozmawialiśmy z Panią Dyrektor, odnośnie bieżni, tutaj 

też chcę powiedzieć, to co mówię, 3 lata temu po przedstawieniu protokołu ówczesnego Komisji 

Rewizyjnej poprzedniej kadencji, że bieżnia z opinii Pani Dyrektor ze słów, które mówiła, że 

bieżnia po wykonaniu, czyli po uzupełnieniu była zasypana żużlem mielonym, czyli drobniutkim 

materiałem. My też badaliśmy to po dwóch latach od wykonania i właśnie woda dokonała tego, że 

ten drobny materiał został spłukany głębiej, a na wierzchu został ten gruby żużel, który tam był 

wcześniej. Takie były wtedy stwierdzenia i ja to powiedziałem i to są fakty. A badać wykonanie po 

6 latach od wykonania, czy było dobrze wykonane, czy nie, nawet te zabawki, czy.., myślę, że to nie 

miało sensu większego, bo Komisja tylko stwierdziła, że stan bieżący nie jest dobry. Bo nie jest 

dobry, jeżeli trzeba odwodnić boisko, jest to duża inwestycja i trzeba to zaplanować w budżecie 

gminy.  



Radny Marek Balcerzak: Komisja działała na zlecenie wyraźne Rady, więc szkoda, że te uwagi nie 

były przedstawione wtedy, gdy głosowaliśmy wniosek o kontrolę, wtedy może byłoby inaczej. 

Radny Jerzy Węglewski: Wysoka Rada zleciła badanie tej samej sprawy drugiej Komisji 

Rewizyjnej w następnej kadencji. Ja i tak nie mogłem nic powiedzieć, bo Klub Radnych 

przegłosował.  

Radny Piotr Piotrowski: Panie Radny może tak się zadziało, że od tamtej kontroli do tej pory nic się 

z tym boiskiem nie dzieje. Rzeczywiście jest tak, jak Pan mówił, że wypłukana jest ta frakcja 

drobniejsza, jest gruba, nie będę powtarzał tych wszystkich słów i być może dlatego jest ta Komisja 

powołana.  

Radny Jerzy Węglewski: wyraźnie było w zakresie pracy Komisji zapisane „Zespół Szkoły 

Podstawowej i Gimnazjum w Solcu – ogrodzenie boiska szkolnego i uzupełnienie bieżni, 

wykonanie placu zabaw” od projektu przez przetarg, wykonanie do rozliczenia, czyli Komisja 

Rewizyjna nie miała za zadanie sprawdzenia stanu bieżącego, tylko jak to było kiedyś zaplanowane, 

wykonane i rozliczone. A stwierdzenie stanu bieżącego, możemy w każdej chwili jechać i sobie 

ocenić, to nie jest żaden problem. 

Wójt: Szanowni Państwo, właśnie w dzisiejszej propozycji zmian do budżetu proponowałem zajęcie 

się tym tematem i stworzyć pełną dokumentację nową odwodnienia tego boiska i budowę nowej 

nawierzchni, nowej płyty boiska, właśnie z odwodnieniem bieżni. Odsunęliście Państwo to, ale 

zobaczymy, będziemy rozmawiać. 

Radna Ewa Michalska: Szanowni Państwo, zgłosiłam to, bo, jak gdyby byłam wnioskodawcą tego, 

żeby jeszcze raz sprawdzić i również to, że ogromne środki, czyli 370tys. zł, które poszły na remont 

tego boiska, no po prostu nie dobrze zostały wykonane. To, że sama inwestycja była źle wykonana, 

samo to, że nie było przedmiotem tej inwestycji, chociażby ta bieżnia, a została wręcz jeszcze na 

dużą niekorzyść samych dzieci i młodzieży, nie da się po prostu bezpiecznie tam prowadzić zajęć. I 

to było przeze mnie zgłaszane od razu podczas nawet w 2011 roku, nie było również przedmiotem 

to miasteczko rowerowe. To miasteczko rowerowe zostało wykonane w ramach niedotrzymania 

terminu. Ja tu dobrze pamiętam, więc myślę, że było tu duże niedopilnowanie, jeśli chodzi o tę 

inwestycję Urzędu Gminy, że  Urząd Gminy w taki sposób odebrał tą inwestycję i to są nasze 

wspólne środki 370tys. zł, wcale nie małe. I teraz borykamy się z tym, że będziemy następne środki 

przeznaczać. Być może takie same, nie wiem, na to, żebyśmy, jak gdyby naprawić, a my nie 

powinniśmy naprawiać, my powinniśmy tego nie odebrać, firma powinna od razu to poprawić. 

Oczywiście wszystko dla bezpieczeństwa dzieci i po to zgłosiłam ten wniosek, że to boisko nie jest 

po prostu, nie służy bezpieczeństwu dzieci i młodzieży na terenie ZSPiG w Solcu. 

Wójt: Szanowni Państwo, jeśli mówimy o kwocie 370tys. zł, to mówimy o kosztorysie, a nie 

rozstrzygnięciu przetargowym, tam było niewiele ponad 300tys. zł. Druga rzecz, płyta boiska i 

odwodnienie nie było w ogóle przedmiotem, czyli to są sprawy z roku 2008, związane z tym 

stanem. 

Radna Ewa Michalska: ja się do tego nie odnoszę. 

Wójt: dużo wynika z tych spraw, że płyta boiska jest zalewana, że przy okazji bieżnia jest zalewana, 

czyli cały teren jest zalewany i woda nie jest w sposób prawidłowy odprowadzona. Ale tak, jak 

mówię, to pseudo odwodnienie, było wykonywane w 2008roku, nie było w ogóle przedmiotem tego 

wniosku. Znaczącą cześć kosztów tej inwestycji, stanowiły wszystkie te zabawki. Stanowiące 

wyposażenie placu zabaw, słupki i siatki do siatkówki, na dwa boiska, do koszykówki, czyli 

znaczącym tutaj kosztem były zakup materiałów i urządzeń, a robocizna to był dużo mniejszy 

zakres. Na dzień odbioru stan i za równo bieżni, jak i tego placu zabaw, powiedzmy boisk do 

siatkówki i koszykówki, był zadowalający, był dobry. Nie tylko my tego odbioru dokonywaliśmy, 

ale również była Komisja z Warszawy z Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Programów Unijnych, 

żadnych zastrzeżeń, na dzień odbioru, też ta komisja nie wniosła. Dzięki temu dostaliśmy 

dofinansowanie, bo zanim to dofinansowanie zostało nam ostatecznie wypłacone był też odbiór 

robiony przez MJWPU. Oczywiście miasteczko rowerowe, można to sobie oceniać, miasteczka 

rowerowe nie służą do szaleństw, miasteczka rowerowe służą dla dzieci, które mają się uczyć, które 

przygotowują się do egzaminu na kartę rowerową. Więc można ocenić, że ono jest za małe, że 



mogło być większe, no takie się wpisało. Oczywiście ono zostało poza zakresem wykonane, to był 

gest wykonawcy i nie na etapie, powiedzmy jakiegoś tam terminu, nie, tylko to było już równolegle, 

na etapie realizacji całości zadania decyzjowo. Po utworzeniu tego miasteczka rowerowego. To była 

późna jesień znaki drogowe nie zostały umieszczone, wtedy wówczas na zimę było bez sensu te 

znaki drogowe tam umieszczać. Wówczas Pani Dyrektor zobowiązała, że na wiosnę sama, swoimi 

pracownikami, a ma konserwatora na pełnym etacie, te znaki zostaną rozmieszczone. Do 

dzisiejszego dnia one nie zostały umieszczone. Znaki drogowe są oczywiście, gdzieś tam w jakimś 

składku, w jakimś magazynku i nie zostały zamontowane. Ale to było zobowiązanie Pani Dyrektor, 

że nie ma sensu na zimę tych znaków ustawiać i je potem zdejmować, żeby one nie ulegały 

zniszczeniu, więc nie zostały zamontowane celowo.  

Radny Marek Balcerzak: prawdopodobnie będzie nas czekała reforma oświaty. Do tej pory, jak 

gdyby priorytetem tego Urzędu, były te szkoły, w których funkcjonują Zespoły, tam te nakłady 

głównie szły. Jeżeli zostanie zakres tych szkół zrównany, ja mam taką prośbę, żeby wszystkie 

szkoły traktować jednakowo, żeby warunki zrównać wszystkich dzieci w szkołach. Ja już nie chcę 

się odnosić do stanu boiska chociażby w szkole w Sokołowie i do wyposażenia tego obiektu. 

Radny Jerzy Węglewski: ja jeszcze tylko pragnę dodać, bo Pani Ewa Michalska Radna, stwierdziła, 

że boisko było źle zaprojektowane, źle wykonane, nie słyszałem o rozliczeniu i, że za drogo. 

Poprzednia Komisja Rewizyjna, poprzedniej kadencji, czyli w tej, w której ja uczestniczyłem, my 

takich wniosków nie stwierdziliśmy, teraz czytam protokół, i wnioski tej komisji również żadnych 

zastrzeżeń, co do projektu, wykonania, nie widzę, są tylko stwierdzenia, jaki jest bieżący stan i co 

trzeba zrobić. Czyli, dwie Komisje Rewizyjne, dwóch kadencjach, różne Komisje, różne osoby, 

stwierdziły, że jednak to boisko było i to, co Pan Wójt powiedział, że w dniu odbioru nie było 

zastrzeżeń, była Komisja, która odbierała. Po kilku latach użytkowania rzeczywiście każde boisko, 

każde urządzenia, pewne zabawki na placach zabaw, będą zniszczone w pewnym stopniu większym 

lub mniejszym, w zależności od materiału, w zależności od użytkowania. I to jest normalne. 

Podejrzewam, że te wszystkie boiska, które żeśmy robili w tej kadencji i w poprzedniej, czyli z tą 

sztuczną nawierzchnią, za 5 lat będą się nadawały do naprawy.  

Wójt: oczywiście czekająca nas reforma systemu oświaty, rzeczywiście ten status szkół się zrówna i 

ja oczywiście staram się traktować te wszystkie szkoły jednakowo, bez żadnej wybiórczości. Każdy 

Dyrektor ma jakąś póle środków na bieżące jakieś remonty, na bieżące jakieś konserwacje i to jest 

decyzja Dyrektora, czy, tak jak Dyrektor w Zwoleniu w tej chwili przeznaczył to na boisko, przy 

dużej inicjatywie oddolnej nauczyciela w-f, gdzie pozyskał po prostu sztuczną nawierzchnię z 

jakiejś tam rozbiórki boiska w Warszawie. Niewielkim nakładem, czyli pomocy trochę naszych 

pracowników, boisko zostanie w Zwoleniu wyremontowane, urządzone w zasadzie o sztucznej 

nawierzchni. To nie jest żadna wielka inwestycja, która wzburzyła na początku kolegę Radnego. 

Radny Szymon Szczypawka: to nie jest w ogóle inwestycja. 

Wójt: tak, to nie jest w ogóle inwestycja, to jest po prostu naprawa starego boiska. Po prostu 

Dyrektor zamiast kolejnego malowania, podjął decyzję o urządzeniu boiska. Myślę, że każdy z 

Dyrektorów pozostałych też powinien w danym roku, powiedzieć sobie, coś z boiskiem muszę 

zrobić w ramach własnych środków. Bo gdyby na bieżąco tam była prawidłowa konserwacja i 

prawidłowe utrzymywanie, to boisko, tak by nie wyglądało. 

Radny Stanisław Wasiński: Panie Wójcie, to uważam, że tam na to boisko będzie przeznaczone, ile 

10tys. zł? Bo chyba malowanie miało być, coś takiego, tak? Na boisko w Zwoleniu 10, czy 11tys. zł 

w sumie, słyszę że za tyle pieniędzy to zrobicie, tak? 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: plan finansowy posiada Dyrektor szkoły podstawowej w Zwoleniu, 

na różne cele, na zakupy materiałów i wyposażenia, na zakupy usług, zakup usług pozostałych. I w 

ramach swojego planu finansowego, poruszając się w swoim budżecie, urządza to boisko. Na ten 

moment koszt boiska, to był koszt transportu, mówię o fakturach, które przechodziły przez moje 

ręce i wpłynęły. To był koszt transportu i koszt zakupu tej trawy, to na ten moment była to kwota 

4.600zł. Dyrektor w swoim budżecie ma jeszcze około 11tys. zł środków, które jeszcze w ogóle nie 

wykorzystał od początku roku na remonty, więc, jak gdyby porusza się we własnym budżecie i na to 

ma swój plan finansowy, gmina nie dokłada z innych środków do tego planu. Więc być może koszt 



tego boiska jeszcze wzrośnie o koszt zakupu kleju i taśmy i chyba jakiejś drobnej podbudowy przez 

ZK, ale porusza się we własnym budżecie. Musiał zrezygnować  z remontów, które zaplanował na 

ten rok do przeprowadzenia w budynku szkoły.  

Radny Stanisław Wasiński: to, nie, to, że ja złośliwie pytam, tylko po prostu chciałem spytać, ile to 

będzie mniej więcej kosztować?  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: na ten moment faktury, które przeszły.. 

Wójt: ostateczny koszt dopiero na koniec. 

Radny Stanisław Wasiński: tylko też trzeba byłoby się zastanowić, że skoro demontuje się taką 

trawę sztuczną, załóżmy tam z Warszawy po 10 latach, czy nie zrobimy sobie problemy, bo może 

ona ma tylko 10 lat gwarancje, a później, żebyśmy jej jeszcze nie utylizowali, bo to też trzeba 

byłoby się nad tym zastanowić. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: to wszystko było brane pod uwagę. Dyrektor zdecydował, łącznie z 

nauczycielem, pod nadzorem gminy, że to boisko jeszcze posłuży, a w planach gminy nie było, 

nawet długo falowych zamierzeń budowy boiska, prawda, w Zwoleniu. Dlatego też w ramach 

takich.. systemem gospodarczym Dyrektor zdecydował, że to boisko wyremontuje, przy wsparciu 

gminy, pracowników interwencyjnych i zaangażowaniu rodziców i nauczycieli. 

Radny Stanisław Wasiński: a więc nasuwa się jeszcze taka sprawa, po co, pakować po 30tys. zł w 

jakieś tam plany tych boisk, można robić we własnym zakresie, takie boisko. Ono ma być jeszcze 

odwodnione, też słyszałem, tak?  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja takich rzeczy nie słyszałam. 

Radny Szymon Szczypawka: proponuję, żeby kolega pojechał na to boisko. Widzę, że to boisko jest 

strasznym ogniwem zapalnym, ja proponuję, żeby kolega pojechał na to boisko i oprócz tych 

środków, o których mówiła Pani Skarbnik, nikt nie wspomniał, ile tam w czynie społecznym rzeczy 

było zrobionych, i ile sponsorzy włożyli pieniędzy, żeby to boisko powstało. Jeszcze nie wygląda, 

tak jak powinno powstać, ale jak ktoś trochę śledzi wyniki sportowe uczniów tej szkoły, to nie 

powinien w ogóle mieć cienia wątpliwości, czy to boisko jest tam potrzebne! Mało tego 

powinniśmy, jeżeli coś się dzieje w oddolnych inicjatywach, powinniśmy dołożyć pieniądze, żeby 

coś powstało porządnego. A nie tutaj sobie rozmawiamy, dlaczego, po, co akurat boisko w 

Zwoleniu? Czy ktoś tam był na tym boisku, widział, jaki tam jest piach? Śledzicie chyba w 

internecie osiągnięcia dzieciaków, nie mają, gdzie jeździć na tych rolkach, nie mają, gdzie biegać, 

jeżdżą w Gostyninie na obwodnicy, w hali w Gostyninie wynajmują, bo nie mają gdzie jeździć. 

Niech chociaż to boisko będzie jakimś elementem, gdzie te dzieciaki, wiadomo, że na rolkach nie 

pojeżdżą, ale ruchowo chociaż będą się usprawniały. 

Wójt: tak jak już wspomniałem na początku, tutaj była duża inicjatywa oddolna, nauczyciel w-f Pan 

Łukasz Flejszer pozyskał ten materiał z rozbiórki. Intensywność eksploatacji takiego boiska, tutaj 

kolegę chcę uspokoić, w Warszawie, a w Zwoleniu, jest zupełnie inna, tutaj będą biegały po tym 

boisku grupki dzieci, a tam biegają.. 

Radny Stanisław Wasiński: tylko, ja się zastanawiam, nad tym, czy to nie ma jakiegoś terminu, 

skoro zdejmuje się i zakłada się nowe, po 10 latach. Po prostu ja się nie znam na tym, dlatego 

pytam. 

Wójt: z uwagi na powstające jakieś ubytki, dlatego.. mają tam zapewne inne pieniądze i stać ich na 

wymianę. 

Radny Szymon Szczypawka: ich stać na to, żeby sobie co 5 lat wymieniali. 

Wójt: a już mamy kolejną inicjatywę Pana Flejszera, gdzie pozyskał drugie boisko do rozbiórki i 

tam jest praktycznie kwestia transportu. I dokona pokrycia na bieżni, która została tam wcześniej, 

przy dużej inicjatywie rodziców, urządzona. Takie działania trzeba popierać. 

Radny Marek Balcerzak: myślę, Panie Wójcie, że nikt nie neguje. Ja zwracając tę uwagę, bo do 

mnie doszły uwagi mieszkańców. I ta informacja dzisiaj dla mnie jest jak najbardziej 

satysfakcjonująca, ja ją popieram. Tylko jeżeli mówi się i mieszkańcy np. mówią, że w tej szkole, 

czy innej, a tutaj mówimy w kontekście szkoły w Solcu, że są takie problemy i, że w innej szkole, ja 

nie maiłem takiej informacji, ani wiedzy, dlatego poruszyłem ten temat, że takie sprawy trzeba na 

bieżąco radę informować. Gdybym ja tą informacje miał wcześniej nie byłoby dzisiaj tematu. Jeżeli 



przychodzi mieszkaniec i zarzuca, że nie ma pieniędzy, że w Solcu, a gmina, bo taką dostałem 

informację, nie była sprawdzona, dlatego dzisiaj zadałem pytanie, że gmina buduje boisko w 

Zwoleniu, gdyby ta informacja w odpowiednim czasie dotarła, przecież było to planowane na 

pewno dużo wcześniej. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: nie. 

Radny Marek Balcerzak: to wtedy nie byłoby tej dyskusji dzisiaj. O to apeluje w przyszłości, żeby 

takie sprawy na bieżąco przekazywać. I na pewno będzie dużo mniej dyskusji i nieporozumień. 

Wójt: takie inicjatywy rodzą się z dnia na dzień bardzo często, bo gdzieś pozyskał informację, że 

firma demontuje taką nawierzchnię, przez przypadek dowiedział się i przychodzi do mnie, że za 3 

dni jest możliwość, bo zwijają, tylko trzeba dać transport, żeby to przywieźć. To są decyzje z dnia 

na dzień bardzo często. Więc jeżeli w toku dyskusji z Dyrektorem, on mówi, że w budżecie ma 

środki, które wystarczą na ten transport, na wykonanie podbudowy, my pomożemy pracownikami 

robót publicznych. 

Radny Marek Balcerzak: Panie Wójcie, ja wiem, że to już na pewno było w czerwcu, bo ja taką 

informację dostałem, natomiast były komisje, my też się spotykaliśmy. 

Radny Szymon Szczypawka: wczoraj była komisja. 

Radny Marek Balcerzak: no właśnie trzeba było wspomnieć. 

Radny Szymon Szczypawka: przecież można było ten temat poruszyć. 

Radny Marek Balcerzak: i nie byłoby problemu żadnego. 

Wójt: a jeśli jeszcze chodzi o sprawę boiska w Sokołowie, to Pani Dyrektor nie zgłaszała problemu 

z tym boiskiem w Sokołowie. 

 

Do punktu 11-go. 

Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji.  

 

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych:  

1.Komisja wnioskuję, aby przeprowadzone były dożynki gminne, na terenie naszej gminy. 

 

Komisja Budżetu i Finansów:  
1. Komisja wnioskuję, aby przeprowadzone były dożynki gminne, na terenie naszej gminy. 

 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej:  

1. Komisja wnioskuję, aby przeprowadzone były dożynki gminne, na terenie naszej gminy. 

 

Komisja Rewizyjna:  
1. Komisja wnioskuję, aby przeprowadzone były dożynki gminne, na terenie naszej gminy. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska:  

1. Komisja wnioskuję, aby przeprowadzone były dożynki gminne, na terenie naszej gminy. 

 

Do punktu 12-go. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnej Jolanty Sulmy udzieli Z-ca Wójta Gminy Gostynin Andrzej 

Szyszka: 

1. Pani Radna zgłaszała problem zanieczyszczonej wody, ja zaraz po tej interpelacji rozmawiałem z 

Panem Prezesem, temat zostanie zbadany. Wstępnie Prezes potwierdza, że takie zjawisko ma 

miejsce.  

2. Jeżeli chodzi o pomoc w rozmowach ze Starostwem w sprawie tej drogi powiatowej w 

miejscowości Stanisławów Skrzański, jak najbardziej deklarujemy się w to włączyć i spróbować ten 

temat rozwiązać. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: to będzie kwestia tak samo udzielenia pomocy finansowej, czli tez 



będzie potrzeba zgoda naszej Rady. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: ale ja rozumie, że przyzwolenie naszej Rady będzie. 

Radna Jolanta Sulma: ja też mam taką nadzieję. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnej Marioli Dan-Liberadzkiej udzieli Z-ca Wójta Gminy Gostynin 

Andrzej Szyszka: 

1. Sprawa traw i gałęzi przy dawnej „60-tce”, to jest droga wojewódzka. Tą prośbę przekażemy. 

2. Jeżeli chodzi o równanie dróg i tą dziurę na tej drodze, jak rozumie, ze zjazdu z „60-tki” do 

szkoły podstawowej, ja z Panem Jarkiem zlustruję to i będziemy działać. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnego Stanisława Wasińskiego udzieli Z-ca Wójta Gminy Gostynin 

Andrzej Szyszka: 

1.Sprawa tej nowej nawierzchni, pobocza i łączenie, na to jest jeszcze gwarancja, więc kwestia 

tylko po prostu przyciśnięcia wykonawcy. 

Radny Stanisław Wasiński: Panie Wójcie, jeszcze chodzi o to, że ta ostatnią drogę, co robili na 

Osadę po prostu wjechali, odsunęli i zostawili to wszystko. Uważam, że to powinni trochę 

posprzątać. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: więc, jak mówię, też trzeba to zobaczyć, zajrzeć w umowę, zakres, co 

było objęte wykonawstwem, jeżeli tak, mówię, jednym z kryteriów było.. 

Radny Stanisław Wasiński: no dobrze. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnej Ewy Michalskiej udzieli Z-ca Wójta Gminy Gostynin Andrzej 

Szyszka: 

1.Sprawa tabliczki ograniczeń tonażu i lampy. Ja nie wiem, czy dobrze kojarzę, to na łuku we 

Wrzącej, to tam była wymieniana lampa, to jest ten temat? 

Radna Ewa Michalska: tak, ona nie została przesunięta, ona miała być wyżej i do tej pory nie jest.. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: wiem, że to był zgłaszane do Energii. 

Radna Ewa Michalska: pomyłkowo była zamontowana nie w tym miejscu, co powinna być. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: to wymaga przypomnienia, natomiast co do samych tablic, w tej 

chwili nie potrafię się w tej chwili jednoznacznie się wypowiedzieć, jeżeli taka możliwość będzie, 

to na pewno takie tablice ograniczające zostaną zamontowane. 

Radna Ewa Michalska: ja proszę, bo na innych drogach były zamontowane, więc nie wiem, 

dlaczego na tej nie są. 

 

Radny Stanisław Wasiński: ja jeszcze spytam, odnośnie równania tej drogi na Polesiu, naprawdę 

jest katastrofa. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: więc też mówię, pojedziemy, zobaczymy i będziemy działać. 

 

Radny Marek Balcerzak: jeżeli się mogę odnieść do tych zakazów tonażu znak B18. Przepisy 

mówią wyraźnie, gdzie jest taki znak ustawiany. Są wyraźnie dwa przypadki, w których ten znak 

można ustawić, jeżeli faktycznie nośność drogi jest mniejsza od 8t, bo na drogach gminnych i 

powiatowych, przepraszam, nie 8t, jeżeli jest mniejszy niż dopuszczalny, to taki znak można 

ustawić lub w przypadku gdy przy tej drodze są jakieś obiekty zabytkowe lub inne, którym 

groziłoby uszkodzenie. Ja podkreślę, drogi są drogami ogólnodostępnymi, żebyśmy nie prosili o 

umieszczanie wszędzie, gdzie się nam podoba, tym bardziej, że blokujemy wtedy troszeczkę, 

swoim mieszkańcom. Dzisiaj również rolnicy, mają takie ciągniki i takie przyczepy, gdzie ten tonaż 

przewyższa, również wydaje Urząd Gminy pozwolenia na działalność dla mieszkańców, gdzie do 

tych firm, musza odpowiednie samochody dojechać, czy to z materiałami, czy to są samochody tych 

firm. Jest to wielka niedogodność, jeżeli to nie jest droga, uważam, którą, no nie wiem, jakiś ruch 

tranzytowy się odbywa, czyli ruch spoza gminy i rzeczywiście nośność pozwala, żeby taki ruch się 

odbywał, żeby po prostu celowo nie ograniczać tego tonażu. 

Wójt: chciałbym tylko jeszcze zwrócić uwagę, bo tak oczekiwania są oczywiście, byśmy mogli 



kosić dwa razy do roku i trzy razy w roku, żaden problem, tylko zabezpieczcie większe środki w 

budżecie na bieżące utrzymanie. Tu jest problem, środki na bieżące utrzymanie nam się bardzo 

szybko kurczą i po prostu potem tych środków brakuje. To dotyczy równania, to dotyczy koszenia, 

bieżących napraw. By spełnić te wszystkie oczekiwania, jakie Państwo zgłaszacie, jakie mieszkańcy 

zgłaszają, to trzeba byłoby przynajmniej z 300-400tys. zł zwiększyć budżet bieżącego utrzymania 

dróg. 

Radny Jerzy Węglewski: Szanowni Państwo, ja się odniosę do ostatnich słów Pana Wójta, że nie 

mamy pieniędzy na bieżące utrzymanie dróg, a grupa Radnych, Klub Radnych, przeznacza 200tys. 

zł i przegłosuje dotację podmiotową dla powiatowych dróg. Także tutaj to było moje zdziwienie, ze 

mamy problemy ogromne, a powiatowi będziemy 200tys. zł dawać pieniędzy, żeby oni mogli sobie 

zrobić drogi i, żeby później było, że powiat robi drogi, a gmina nie ma pieniędzy na drogi. A tak 

niestety będzie w terenie i takie będą opinie. 

Druga sprawa bieżąca, nie zgłaszałem tego w interpelacjach, ale dwa miesiące temu zgłosiłem 5 

interpelacji na piśmie, na 4 uzyskałem odpowiedź na piśmie na jedną nie, chodzi o ta działkę od 

Agencji Nieruchomości Rolnej, jaki jest stan bieżący sprawy, czy środki, które są na funduszu 

sołeckim będzie można na to przeznaczyć w tym roku, czy mamy przeznaczać na coś inne. Jaki jest 

stan sprawy odnośnie tej działki od ANR z przeznaczeniem na plac zabaw? 

Kolejna sprawa odpowiedź dotycząca kanalizacji. Tutaj 29 czerwca 2016r. było pismo i odpowiedź 

Pana Wójta brzmiała, że kanalizacja sanitarna i sieć wodociągowa w Sokołowie planujemy 

wykonać w 2016r. przy dofinansowaniu w formie pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. W przypadku braku możliwości dofinansowania w 

bieżącym roku termin realizacji zadania zostanie przesunięty na 2017r. No i moje zdziwienie było 

duże, że w propozycjach zmian budżetowych, które mieliśmy procedować, a punkt został zdjęty, 

czytam, że było 600tys. zł w budżecie gminy na kanalizację, jest decyzja, że okroimy środki i 

450tys. zł jest przeznaczone tylko i to na inną inwestycję, nie na kanalizację tylko na wymianę sieci 

wodociągowej. Chciałem zapytać, czy to mieszkańcy jakoś wyrazili swoją opinię na ten temat, co 

oni chcą? Bo ja słyszę naprawdę od wielu osób, myślę, że trzeba zrobić jakieś poważne, jedno 

spotkanie i powiedzieć ludziom, czy będzie i kiedy będzie i co będzie. Żeby nie było już tych pytań, 

że z roku na rok jest w budżecie, przychodzi koniec roku usuwamy inwestycję z budżetu, zawsze 

jest tłumaczenie, że nie ma środków, że nie można znikąd pozyskać. Nie można tego przeciągać. 

Jest 5-6 lat od wybudowania oczyszczalni, która niszczeje, trzeba przyznać, fachowiec każdy 

powie, że oczyszczalnia, za kolejne 5 lat będzie się nadawać do remontu. Proszę o przyjęcie 

stanowiska w tej sprawie. 

Wójt: jeśli chodzi o sprawę pozyskania tej działki, na etapie w tej chwili decyzji o warunkach 

zabudowy, natknęliśmy się na poważne komplikacje, gdzie właściciele działek sąsiednich, maja 

nieuregulowane sprawy spadkowe. I to nam blokuje, próbujemy oczywiście dotrzeć do wszystkich, 

ale nie jest to łatwe. Dlatego być może będzie problem, żeby to sfinalizować w tym roku, ale 

staramy się i robimy wszystko, żeby to sfinalizować.  

Radny Jerzy Węglewski: nie dostałem odpowiedzi. Mieszkańcy mówili, że jakieś sprawy trwają, 

właśnie sąsiedzi tej działki. Mówiłem, ja nic nie wiem, w tej sprawie, złożyłem interpelacje i żadnej 

odpowiedzi nie dostałem. 

Kierownik RRiG Bożena Durma: była odpowiedź. 

Radny Jerzy Węglewski: nie mam odpowiedzi. 

Wójt: trzeba to wyjaśnić w referacie po sesji. Jeśli chodzi o sprawy kanalizacji, oczywiście w 

propozycjach dzisiejszych zmian była, żeby w tym roku zrealizować z własnych środków, tą 

wymianę wodociągu i ten temat skończyć, żeby on nam nie blokował potem przy ubieganiu się z 

PROW-u odnośnie dofinansowania do kanalizacji sanitarnej. Wiemy że będzie ogłoszony nabór 

dopiero w III kwartale 2016 roku, więc wiadomo, że w tym 2016 roku jest to niemożliwe do 

realizacji. Zanim uzyskamy jakąś pozytywną ocenę, opinię ewentualnie tego wniosku, to będzie 

pewnie wiosna, jak nie dalej przyszłego roku. Dopiero ewentualnie realizacja z udziałem środków z 

PROW-u jeżeli chodzi o kanalizację. Wymianę tego wodociągu planowaliśmy zrobić w tym roku, 

właśnie przy udziale drobnego sprzętu o zupełnie innej głębokości, żeby mieszkańcy mieli, jak 



najmniejsze szkody wyrządzone na ich posesjach, a w przyszłym roku innym sprzętem, skupić się 

na kanalizacji, tak jak mówię, z udziałem dofinansowania. 

Radna Ewa Michalska: ja jeszcze pozwolę się odnieść do odpowiedzi Pana Wice Wójta, co do 

oznaczenia, nie wnioskowałabym może, gdyby ta ulica, nie była ślepą ulicą, o zabezpieczenie tego 

tonażu. Teraz sobie Państwo wyobraźcie, że wjeżdża tam duży sprzęt, duży tir, już takie zdarzenie 

miało miejsce kiedyś, dlatego, że GPS tak zaprowadził na mapie i ktoś skręcił i nie miał jak się 

wycofać, więc to nie jest bezpodstawne, że ja po prostu wybieram sobie wybiórczo to, że chcę w 

jakiś sposób, to ograniczyć tutaj, czy nawet poruszanie się nawet samych mieszkańców. To dyktuje 

również to, że ten asfalt, który został wykonany, tam poszła jedna warstwa asfaltu. Jeżeli byłby 

większy tonaż niestety ta droga uległaby zniszczeniu.  

I jeszcze się odniosę do słów tutaj kolego Radnego odnośnie zabezpieczenia środków finansowych 

na skrzyżowanie w Solcu, na skrzyżowaniu w Solcu jest również, skrzyżowanie drogi gminnej. I 

całe skrzyżowanie, to nie są tylko drogi powiatowe, jest również droga gminna. I również to, że 

przy tej drodze mieści się szkoła i bezpieczeństwo tych dzieci, bo głównie o to bezpieczeństwo 

chodzi. 

 

Do punktu 13-go. 

Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji.  

Protokół z obrad XXI Sesji Rady Gminy został przyjęty 14 głosami za. 

 

Do punktu 14-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: odczytał pismo Komendanta 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Gostyninie z prośbą o zabezpieczenie w budżecie na rok 

2016 wsparcia finansowego w wysokości 10.000 zł. na zakupu nowego samochodu "Rozpoznawczo 

- Ratowniczego" na potrzeby Komendy. Pismo stanowi załącznik do protokołu. 

To pismo było przedmiotem Komisji Budżetu i Finansów? Jaka jest opinia? 

Radny Zygmunt Kieplin: opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: dziękuję bardzo, wszyscy Państwo 

się z tym pismem zapoznaliście. 

Kolejne pismo Pana Krzysztofa Dziedzica o remont, naprawę drogi w Emilianowie. Pismo stanowi 

załącznik do protokołu. Również Państwo z tym pismem się zapoznaliście. Jaka była dyskusja w tej 

sprawie na komisji?  

Radna Mariola Dan-Liberadzka: dyskusja polegała na tym, że uzgodniliśmy, że zostaną poczynione 

jakieś tam kroki. Będzie wycięta tam trawa, żeby ten Pan mógł w miarę jakoś tam sobie dojechać 

do tej nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: rozumie i jakaś odpowiedź 

zostanie przygotowana przez Urząd, tak? 

Wójt: tak. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: jeszcze następny punkt spraw 

różnych, macie to Państwo w wersji elektronicznej, jest to odpowiedź Biura Mazowieckiej Izby 

Rolniczej Oddział w Płocku, na temat tego naszego apelu. Jeżeli macie jakieś uwagi, czy 

chcielibyście podyskutować, to bardzo proszę, a jeżeli nie no to może na komisji szerzej sobie o 

tym podyskutujemy. 

Wójt: Szanowni Państwo, ja miałbym prośbę żebyście Państwo opinię wyrazili w sprawie tej dotacji 

dla Państwowej Straży Pożarnej, na dzisiejszym posiedzeniu. My przygotowując ewentualne 

zmiany do budżetu byśmy mieli pełne poparcie że.. Komisja Budżetu i Finansów wczoraj 

wypowiedziała się oczywiście w tej sprawie i opinię wydała. Ja rekomenduję również, żeby tej 

dotacji udzieli. Również współpraca z PPSP w Gostyninie jest bardzo owocna. Nasze jednostki, 

szczególnie, te z Krajowego Systemu Ratownictwa Gaśniczego uzyskują bardzo dużą pomoc 

finansową. Powiedzmy na przestrzeni, bo takie dane spróbowałem sobie wyciągnąć, to pomoc dla 

dwóch jednostek z KSRG to już jest kwota prawie 470tys. zł i dla jednostek z poza KSRG jest to 



kolejne 36tys. zł. A też musimy mieć w pamięci, że  pozyskaliśmy też oczywiście nieodpłatnie 

działkę. PPSP i Wojewódzki Komendant zgodzili się wydzielić ze swojej działki, bo mogli takiej 

zgody nam nie udzielić. W związku z tym 10tys. zł to są środki na zakup samochodu Ratowniczo – 

Gaśniczego, lekkiego. Myślę, że to wsparcie 10tys. zł będzie. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, ja myślę, że 

trzeba to po prostu w drodze głosowania, krótki wniosek postawię, żeby po prostu w odpowiedzi na 

pismo Komendanta PPSP z prośba o dotację 10tys. zł, aby tą dotację gmina przekazała.  

Radni wniosek Przewodniczącego przyjęli 14 głosami za. 

Wójt: Szanowni państwo po tej sytuacji, że zdjęliście Państwo z porządku obrad zmiany w 

budżecie, tak jak wspominałem, ja Pani Skarbnik, niektóre zmiany są tutaj niezbędne, poza.. tak jak 

mówię możemy dyskutować o rodzajach inwestycji, gdzie w jakich zakresach, natomiast pewne 

zmiany są konieczne, żeby na koniec miesiąca, żeby zostały wprowadzone. Jaki Państwo ustalicie 

termin. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: zaraz ustalimy. 

Mieszkanie wsi Halinów Grzegorz Zając: wraz z sąsiadami, mieszkańcami przyszedłem tutaj prosić 

o uwzględnienie pewnej inwestycji. Wszyscy zebrani debatowali, ja się mogłem przysłuchiwać, jak 

tutaj były poruszane różne kwestie pewnych inwestycji. Te inwestycje mają jeden wspólny cel, one 

realizują potrzeby mieszkańców. Różne potrzeby, potrzeby kulturalne, potrzeby oświatowe, 

potrzeby sportowe. My przyszliśmy z taką jedną potrzebą, która jest niezaspokojona tj. potrzeba do 

wody bieżącej. Ciężko się mieszka bez wody bieżącej, szczególnie w miejscach, gdzie studnie 

wysychają, studnie głębinowe dają wodę w kolorze czerwonym. Wśród innych, ważnych 

oczywiście zasadnych uchwał, które Państwo podejmują, chciałem się zwrócić z prośbą, aby 

uwzględnić nasza prośbę w przyszłej uchwale budżetowej. Zarówno, jak i tutaj Komisja ds. 

finansów i budżetu, też, aby się pochyliła nad taką potrzebą, jaką jest nasza potrzeba dostępu do 

wody bieżącej mieszkańców Halinowa północnego. Jeszcze raz bardzo proszę i z góry dziękuję. 

Przemawiam w imieniu mieszkańców również tu zebranych. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: bardzo dziękuję. 

Wójt: przedmiotowa inwestycja, proponowana przez mnie do wykonania w tej zmianie uchwały 

budżetowej, Komisja Budżetu i Finansów, na wczorajszym posiedzeniu, zaopiniowała pozytywnie. 

Radny Stanisław Wasińska: ja jeszcze chciałbym wprowadzić taki wniosek, ile gmina pozyskała 

dróg gminnych przy planie zagospodarowania przestrzennego, tzn. w kilometrach? W ogóle w 

całym planie zagospodarowania przestrzennego. 

Kierownik RRiG Bożena Durma: ile już pozyskała?  

Radny Stanisław Wasiński: tak. 

Kierownik RRiG Bożena Durma: od którego roku? 

Radny Stanisław Wasiński: we wszystkich. 

Radny Marek Balcerzak: bo my rozmawialiśmy wcześniej, ja myślę, że uszczegółowię, bo my 

rozmawialiśmy, bo to się wraca wśród Radnych z takim zapytaniem, chodzi chyba o to, żeby 

wykazać, ile mamy dróg do wykupienia w obowiązujących planach zagospodarowania 

przestrzennego i jaki byłby to koszt? Ewentualnie, myślę, że to byłoby najistotniejsze. 

Wójt: takich danych nie jesteśmy w staniem teraz powiedzieć. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: oczywiście, że tak. 

Mieszkaniec wsi Halinów Grzegorz Zając: jeszcze tylko jedną kwestię, bo, jak było wspomniane na 

początku, gdzie pierwszym z tego, co usłyszałem, uchwała budżetowa została uchylona. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: nie. 

Mieszkaniec wsi Halinów Grzegorz Zając: nie? Zmiany, po prostu prośba, aby w dalszej uchwale, ta 

zmiana była uwzględniona. Jeżeli już opinia jest pozytywna, bardzo dziękuję. 

Radny Szymon Szczypawka: ja jeszcze taką drobną sprawę, miałbym prośbę, żeby uprzątnąć śmieci 

od Legardy do tablic Jaworek, Mysłownia Nowa, bo tam rzeczywiście w tych rowach sporo leży. 

Sołtys sołectwa Helenów Antoni Żebrowski: ja chciałem zapytać jeszcze jedno, bo tam u nas 

projekt był robiony w Helenowie na wodę, pod inwestycje wody, założenie. Jak daleko jesteśmy i 

czy to ujęte zostało w tym planie budżetu? A drugie, chciałem tutaj Pana Prezesa zapytać, bo u nas 



ta woda, nie wiem, czym to jest spowodowane, jak się kran otworzy, to chce wyrwać kran, strzela 

tak. Nie wiem, czy zbyt dużo powietrza poszło do tej wody, żeby zwiększyć ciśnienie, myślę, że 

chyba tak, to jest. Niech się Pan Prezes wypowie na ten temat. 

Sołtys sołectwa Górki Drugie Roman Gientka: ja chciałbym podziękować Wysokiej Radzie, Panu 

Wójtowi za podjęta uchwałę, jaka jest podjęta w sprawie tej pomocy finansowej Powiatowi. To jest 

odcinek drogi 1404, nikt się tym nigdy nie zajmował, to jest poważny odcinek długi i to jest po 

prostu wyrwa, przerwa w drodze. No może Pan Radny tam nie zna tej drogi, może nie był i nie wie, 

że tak uporczywie się przeciwstawia tej inwestycji. Naprawdę to grozi niebezpieczeństwu, bo jest 

dowóz dzieci autobusem. To jest droga, która jest powiatowa i gminna.   

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska: Szanowni Państwo, na którejś sesji dowiedziałam się, że 

Państwo zmieniacie budżet i GCK otrzymuje niższą dotację podmiotową. Tutaj dochodzą mnie 

słuchy, że będą organizowane dożynki. Proszę Państwa, to co ja wtedy powiedziałam, to nie było z 

mojej strony złośliwe. Ja po prostu mam orientację, Państwo, nie wzięliście tych pieniędzy z opłat 

stałych, z naszych wypłat, z opłaty za energię, z opłaty za olej opałowy i za inne rzeczy, które 

musimy płacić, tylko te pieniądze zostały odebrane z organizacji uroczystości. W związku z tym, 

chcę Państwa poinformować, że ostatnia uroczystość pn. „Plener u Wójta”, który trwał 8 dni i Gala 

Operowo-Operetkowa, pochłonęła cały nasz budżet. GCK w tej chwili, na koncie nie posiada 

środków. A słyszę, że mają być dożynki, nie wiem może ustalmy, jak ma to wyglądać, ja się chętnie 

włączę w organizację.  

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Pani Dyrektor z całym szacunkiem 

do Pani wypowiedzi, oczywiście, po Pani stronie tak to widać, ale jak gdyby na samym początku, 

jeżeli chodzi o decyzję o dożynkach i kierunek działania, to w moim odczuciu jest Wójt. A później 

będziemy się zastanawiali nad kierunkami pozyskania środków i możliwości. Sprawa załatwiona. 

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska: czyli, ja nie muszę się tym martwić? 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: nie wiem. Tego nie wiem. 

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska: skoro tak. Ja tylko mówię, został miesiąc, nie jest łatwo 

załatwić wszystko na dożynki w ciągu miesiąca. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Pan Wójt mówi, że myśli, czyli coś 

wymyśli. Czy mogę stwierdzić, że wyczerpaliśmy dzisiejszy porządek obrad? Tzn. powiem tak, 

porządek obrad przedstawiony, przyjęty został przez Wysoką Radę, łącznie ze sprawami różnymi 

wyczerpany. I chciałbym wszystkim podziękować za uczestnictwo, ale jeszcze poproszę o 

pozostanie na sali tylko Radnych, Pana Wójta, Z-cę Pana Wójta, Panią Sekretarz, Panią Skarbnik, i 

Panią Anitę do protokółowania.   

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, w życiu się 

zdarzają różne rzeczywiście sytuacje, które nie powinny mieć miejsca, dlatego witam Pana 

Dyrektora ZSPiG w Białotarsku Pana Adama Świderskiego, który chciałby zabrać głos. 

Dyrektor ZSPiG w Białotarsku Adam Świderski: Szanowni Państwo, są w życiu takie sytuacje, 

gdzie człowiek powinien się kierować rozumem, a nie emocjami, dlatego Pan Przewodniczący 

zezwolił mi na koniec Państwa spotkania, przybyć tutaj na tą sesję, bo chciałbym bardzo przeprosić 

tutaj siedzącego Pana Radnego Piotra Piotrowskiego, za moje zachowanie i również słowa, które 

skierowałem do Pana Piotra na naszym spotkaniu samorządowym. Panie Piotrze, jeżeli w 

jakikolwiek sposób Pana uraziłem, obraziłem, czy nad ruszyłem Pana godności osobistej, naprawdę 

Pana przepraszam, bo to były emocje, te słowa były puste bez żadnego odzwierciedlenia. Szanowni 

Państwo, chciałbym jeszcze powiedzieć, że, ja rozmawiałem z Panem Piotrem i Pan Piotr nie 

wymagał ode mnie tego publicznego przeproszenia. Ale ja uważam, że jeżeli byłem na tyle 

odważny, żeby te słowa powiedzieć w obecności Państwa, to, aby zachować te resztki godności 

powinienem Pana Piotra przeprosić również w obecności tutaj wszystkich Państwa. Panie Piotrze 

naprawdę przepraszam, ja nie wiem, co się ze mną stało, nie ma na to wytłumaczenia. Do tego 

czasu przecież współpracowaliśmy, Pan mi ile razy pomógł, było bardzo dobrze. Bardzo 

przepraszam. I Państwa też przepraszam za to, że musieli Państwo tego wysłuchiwać. 

Radny Piotr Piotrowski: dobrze, dziękuję za przeprosiny i zakończmy ten temat. 

Dyrektor ZSPiG w Białotarsku Adam Świderski: dziękuję Panie Piotrze.  



Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: również bardzo dziękuję Panie 

Dyrektorze. Myślę, że sprawa jest załatwiona, czasami tak się zdarza. 

Dyrektor ZSPiG w Białotarsku Adam Świderski: chciałbym jeszcze tylko powiedzieć, że wstydzę 

się tego co powiedziałem do Pana Piotra, natomiast nie wstydzę się tego, że go tutaj przepraszam. 

Człowiek musi mieć resztki godności, tak się zachowałem, przez te 50 lat, mam nauczkę do końca 

swojego życia. Jeszcze raz Panie Piotrze przepraszam i dziękuję bardzo Panie Przewodniczący. 

 

Do punktu 15-go. 

Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 11.00. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski podziękował Radnym, Wójtowi 

Gminy, Z-cy Wójta, Sekretarzowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, Prezesowi ZK, Kierownikom 

Urzędu Gminy, Sołtysom i wszystkim obecnym za uczestnictwo w obradach XXII Sesji Rady 

Gminy i zamknął je. 

 

Protokółowała: 

A. Maślana 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

                Tomasz Bronisław Lewandowski 

 

 
 

 
 
 
 
 


